
Protokół Nr 31/09 

z posiedzenia komisji rewizyjnej 
dnia 16 września 2009 r. 

odbytego w sali konferencyjnej urzędu nr 201 

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 8 00

Zakończenie posiedzenia godz. 1030

Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Bronisław Jurec ,który powitał
wszystkich obecnych na posiedzeniu .
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do
protokołu oraz  Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz , Zastępca Wójta Jerzy Makowski oraz w
części posiedzenia dotyczących spraw finansowych Skarbnik Gminy Wiesława Łoch .
Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził quorum przy którym komisja moŜe
obradować i podejmować prawomocne decyzje i opinie . 
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niŜej : 
1.Zatwierdzenie porządku obrad
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję , która odbędzie się 18 września   2009 r. 
4.Analiza realizacji budŜetu gminy za I-sze półrocze 2009 roku 
   Opinia komisji na sesję 
5.Rozpatrzenie skargi – zbadanie zasadności zarzutów i wypracowanie stanowiska 
6.Sprawy róŜne 
7.Zamknięcie posiedzenia komisji 
Ad.1
Jak wyŜej .
Ad.2
Protokół Nr 30/09 z poprzedniego posiedzenia komisji został przyjęty jednogłośnie bez
odczytywania  .
Ad.3
Przewodniczący komisji odczytał projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliŜszej sesji ,
komisje je przeanalizowała , uzyskując odpowiedzi na pytania , uwagi  bądź wątpliwości i
zaopiniowała jak niŜej : 
- projekt uchwały  Nr XXX/232/09 zmieniający uchwałę o utworzeniu Ośrodka
 Administracyjnego   Szkół Gminy Stargard Szczeciński ;
 komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie, 
-uchwała Nr XXX/233/09 w sprawie nadania Statutu dla Ośrodka  
 Administracyjnego    Szkół Gminy Stargard Szczeciński ;
 komisja projekt uchwały  zaopiniowała pozytywnie,  
-uchwała Nr XXX/234/09 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej ustalenia
 wysokości opłat    za korzystanie z cmentarzy komunalnych i urządzeń  
 cmentarnych ;
 komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie ,
-uchwała Nr XXX/235/09 w sprawie udzielenia pomocy finansowej innym 
 jednostkom  samorządu terytorialnego ;
Wójt Gminy poinformował ,Ŝe Starostwo Powiatowe opracowało projekt naprawy drogi
powiatowej od  Cukrowni w kierunku Dolic , podobnie jak w przypadku śarowa zwrócili
się o udział finansowy gminy w przebudowie tej drogi tj. od Młyna- Witkowo II do
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przystanku w Witkowie I z budową  chodnika , współfinansowanie w wysokości 80 tys
zł . Planują wykonanie drogi  w roku 2010 ale muszą mieć pewność ,Ŝe te środki będą
zapisane w budŜecie  , poniewaŜ  składają wniosek. 
Radny Edward Lutyński  opierając się na przepisach ustawy o finansach publicznych
zwrócił uwagę i jednocześnie  zaproponował aby doprecyzować zapis pomocy
finansowej określając jej formę jako  „ pomoc finansowa w formie dotacji celowej „
Radny równieŜ zwrócił uwagę na to  , Ŝe nie są  znane dochody roku następnego , a
rada ma podjąć  taką decyzję . 
Skarbnik Gminy – odnosząc się do propozycji radnego  poinformowała ,iŜ zapis będzie
uściślony i doprecyzowany  w budŜecie i moŜe być  tylko w formie dotacji celowej ,a nic
nie stoi na przeszkodzie, aby dopisać w jakiej formie .
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały proponują dopisanie słów „ w formie
dotacji celowej „ .  
-uchwała Nr XXX/236/09 w sprawie dzierŜawy nieruchomości gruntowej  

        stanowiącej własność    Skarbu Państwa – Państwowe Gospodarstwo Leśne Lasy   
 Państwowe;
Wójt Gminy – przypomniał ,Ŝe o tereny w m. Strumiany  gmina ubiegła i ubiega  się  od
Lasów Państwowych od dawna , ale są nieugięci  i  nie chcą nic sprzedać . Wystąpiliśmy
do nich  o grunt w środku wsi  na plac zabaw i jedyna moŜliwość uŜytkowania  to
wydzierŜawienie . Wójt równieŜ wspomniał o budynku po łaźni w tej miejscowości ,
który moŜe nadawałby się na świetlicę ale naleŜałoby uzgodnić to z jego właścicielem .
Radny Edward Lutyński powiedział ,Ŝe na wydzierŜawionym gruncie  plac zabaw to tak ,
ale trzeba pamiętać o zaleceniu komisji rewizyjnej , aby na terenach wydzierŜawianych
nie stawiać trwałych inwestycji .
Komisja w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie .
-projekt uchwała Nr XXX/237/09 w sprawie wyraŜenia zgody na dokonanie darowizny
 nieruchomości gminnych  na rzecz Powiatu Stargardzkiego 
Wójt Gminy – przypomniał ,Ŝe następny etap modernizacji tj. przebudowa i budowa
drogi Stargard -Sowno  , nasz udział w przebudowie drogi w śarowie był w wysokości
100 tys zł , a teraz proponują  aby nasz udział był w formie darowizny dwóch działek
znajdujących się przy torach na ciąg pieszo- rowerowy .
Radny Edward Lutyński – odnosząc się do drogi w śarowie powiedział ,Ŝe jest zbyt
wąska i Ŝe naleŜy dbać o rolników przy budowie dróg . Zdaniem radnego jest brak z
harmonizowania prac i tutaj radny wskazał np. jeŜeli będzie  zakładany gaz to na nowo
trzeba  kopać teren .
Komisja w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie . 
- projekt uchwały Nr XXX/238/09  w sprawie udzielenia pomocy finansowej na pokrycie
 kosztów organizacji kolonii dla dzieci z terenów poszkodowanych klęską powodzi;
 komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie ,
- projekt uchwały Nr XXX/239/09 w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2009 r. oraz 
 zmiany limitów wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne
Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały informując o zmianach w budŜecie gminy .
Wójt Gminy – poinformował o utworzeniu nowej aglomeracji z gminą Kobylanka i
Miastem Stargard Szczeciński, w imieniu miasta beneficjentem będzie MPGK , iŜ
wniosek będzie składy wspólny , aglomeracja na terenie gminy obejmować będzie
miejscowości : Koszewo , Koszewko , Wierzchląd ,Skalin razem z miejscowością
Grzędzice ( bez Lubowa i Rogowa ) . Wniosek będzie składany przy naborze jesiennym .
Radny Edward Lutyński zwrócił uwagę ,Ŝe jest duŜe obłoŜenie na to zadanie .
Kolejno radny zapytał się dlaczego tak znacznie zwiększają się koszty związane z
zakupem energii elektrycznej .
Odpowiedzi udzielił wójt informując , Ŝe za oświetlenie powstałe na węźle
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komunikacyjnym w Lipniku płaci gmina , bo takie są przepisy i dojdzie jeszcze węzeł w
Świętem i Golczewie  , a skarbnik dodała m.in  wzrost poboru energii w świetlicach
wiejskich ,szatniach sportowych , nowo oddanym „ Orliku „, ogrzewanie elektryczne
bibliotek . 
Komisja w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie . 
-projekt uchwały Nr XXX/240/09 w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej określenia   
 czynności z zakresu prawa pracy dokonywanych wobec wójta gminy;
 komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie , 
-projekt uchwały Nr XXX/241/09 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego
Radna Ewa Domańska odnosząc się do tego projektu uchwały stwierdziła ,Ŝe pozytywnie
ocenia działalność ustępującej Pani Sołtys i zaznaczyła , Ŝe  sołectwo to  nie ma
świetlicy, w związku z czym nie mają gdzie się spotkać .
Radny Edward Lutyński – zaproponował ,aby poprosić Panią Sołtys na sesję i
podziękować .
Wójt Gminy – wyjaśniła ,iŜ jest taki zwyczaj gdzie  zaprasza się ustępującego sołtysa na
spotkanie sołtysów i wtedy następuje podziękowanie . 
Komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały .  
Ad.4
Przewodniczący komisji poprosił o uwagi bądź pytania do otrzymanej informacji o
przebiegu wykonania budŜetu gminy za I-sze półrocze 2009 roku .
Skarbnik Gminy omówiła wykonanie dochodów i wydatków budŜetu gminy za I – sze
półrocze 2009 roku . 
Radny Edward Lutyński odnosząc się do wykonania dochodów zwrócił szczególną
uwagę na niskie wykonanie  sprzedaŜy nieruchomości do zakładanych planów .
Wójt Gminy –dodatkowo  wyjaśnił , iŜ roboty budowlane związane z remontem budynku
biurowego zostaną odłoŜone na rok 2010 , bo brak jest środków no i kryzys . 
Radny Edward Lutyński   zapytał się o następującą sprawę  , a mianowicie o to iŜ w
wielu pozycjach są ujęte” wydatki bieŜące” i na których jest duŜy procent wykonania .
Skarbnik Gminy odpowiedziała ,Ŝe muszą być ujęte wydatki bieŜące i  są osobno
wyodrębnione , bo wynika to z  konstrukcji  budŜetu, poniewaŜ w takiej szczegółowości
jak uchwalono budŜet, sporządza się informację za I-sze półrocze .
Kolejno skarbnik wyjaśniła sprawę dotyczącą wykonania środków przeznaczonych na
zwrot podatku akcyzowego .
Komisja po zakończeniu dyskusji nad analizą wykonania budŜetu za I-sze półrocze  i
uzyskaniu wyjaśnień oraz   zapoznaniu się z opiniami pozostałych komisji wydała
następującą opinię,  a mianowicie : 
Komisja Rewizyjna  pozytywnie oceniła realizację  wykonania budŜetu za I-sze półrocze
2009 r. 
Informacja o przebiegu wykonania budŜetu Gminy Stargard Szczeciński za I półrocze
2009 roku stanowi załącznik do protokołu . 
Ad.5
Przewodniczący komisji odnosząc się do  treści pisma - skargi  Pana Artura Kasprzaka
Przewodniczącego Społecznego Komitetu Protestacyjnego z Grabowa powiedział ,Ŝe
skarga dotyczyła niedotrzymania   terminów załatwiania spraw wynikających z kpa i jego
zdaniem gmina powinna udzielić odpowiedzi .
Radny Edward Lutyński odnosząc się do tej skargi  stwierdził ,Ŝe zgodnie z kpa Ŝadnych
spraw nie było   wszczętych  , urząd powinien odpowiedzieć i zdaniem radnego skarga
jest bezzasadna . Ponadto radny przypomniał ,iŜ Pan Kasprzak uczestniczył  w
posiedzeniu komisji jak równieŜ  sesji i na bieŜąco znał sprawy związane z lokalizacją
elektrowni wiatrowych w obrębie Grabowo .  
Radna Ewa Domańska wyraŜając swoje stanowisko powiedziała ,Ŝe skarga jest 
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bezzasadna  uzasadniając m.in. tym  ,iŜ Pan Kasprzak czynnie uczestniczył w tej sprawie
i wiedział co się dzieje. 
Przewodniczący komisji  był przekonany   ,Ŝe jeŜeli do gminy wpłynęło pismo to
naleŜało udzielić odpowiedzi . 
Uczestnicząca  w tej części spotkania Sekretarz Gminy Danuta śygadło przypomniała ,
Ŝe  udzielane były informacje ustne, jak równieŜ Pan Ksprzak brał udział w róŜnych
spotkaniach i posiadała wiedzę o tej sprawie , a prognozę oddziaływania inwestycji na
środowisko moŜna było dopiero opracować po podjęciu stosownej uchwały. Panu
Kasprzykowi udzielono odpowiedzi w terminie późniejszym i przeproszono  za
nieterminową odpowiedź .   
Komisja po rozpatrzeniu skargi i zbadaniu zasadności zarzutów wypracowała swoje
stanowisko wyraŜając je w przyjętej opinii , uznając  skargę za bezzasadną .
Komisja przyjęła opinię jednogłośnie.
Wobec powyŜszego opinia komisji zostanie przedstawiona  radzie , celem podjęcia stosownej
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi ( projekt uchwały Nr XXX/242/09 ).
Ad.6
Radna Ewa Domańska – poruszyła sprawę związaną z dalszym funkcjonowaniem przedszkola ij
zapytała  czy gmina podjęła działania , aby przedłuŜyć realizację projektu uzasadniając to tym , iŜ
dla dobra dzieci jest potrzeba kontynuacji zajęć dydaktycznych  tym bardziej , Ŝe w zajęciach
tych uczestniczy duŜa grupa dzieci .
Wójt Gminy - odpowiedział ,Ŝe są prowadzone rozmowy z TPD o przedłuŜenie i gminie zaleŜy
na tym , aby była ciągłość w prowadzeniu przedszkola  .
Wójt równieŜ wspomniał ,Ŝe kończy się równieŜ prowadzenie  przedszkola w StrzyŜnie i opłata
za wynajem w Witkowie II , ale i tutaj będą czynione starania o dalsze funkcjonowanie .
Radna Ewa Domańska – poruszyła temat dotyczący zagrodzenia ogólnodostępnego terenu tj.
przejścia pomiędzy chlewikami , co ogranicza poruszanie się mieszkańców .
Sekretarz wyjaśniła ,Ŝe jest to teren na współwłasności i nie powinien być zagradzany.
Przewodniczący komisji poruszył temat kanalizacji , a budowy oczyszczalni przydomowych , czy
w przypadku wybudowania kanalizacji co będzie z wybudowanymi oczyszczalniami .
Wójt Gminy – odpowiedział  ,Ŝe nie moŜemy zabronić budowy oczyszczalni kiedy pozwalają na
to przepisy , a zwłaszcza ochrona środowiska , mamy takie załoŜenie ,Ŝe dofinansowujemy te
miejscowości gdzie nie będzie nigdy kanalizacji jak np. Strumiany .
Radny Edward Lutyński –odnosząc się do tematu oczyszczalni przydomowych  powiedział ,Ŝe
zadaniem gminy będzie sprawdzenie , gdzie wywoŜony jest osad .
Wójt Gminy – poinformował ,Ŝe istniej konieczność przekazania sieci kanalizacyjnych  do
MPGK  tych miejscowości ,które są objęte  zadaniem jako udział własny gminy w
przedsięwzięciu , zabezpieczenie  majątkiem gminy na około 18 mln zł .
Przewodniczący komisji zabrał głos w sprawie nowego mostu , który powstał na drodze do
Witkowa , aby monitować o otwarcie drogi , ponadto droga przed i za mostem przy
wykonywaniu inwestycji została   zniszczona . 
Ad.7
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia przewodniczący komisji Bronisław Jurec podziękował
wszystkim za udział i zamknął posiedzenie .

Protokołowała :                                                                               Przewodniczący Komisji 
Z. Stoczkowska                                                                                     Bronisław Jurec 
Data sporządzenia :                                                                            Data podpisania : 
2009.09.16                                                                                       2009. ........................

 


